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Základní atributy fungování akademických senátů na vysokých školách vycházejí 
z vysokoškolského zákona. Z něho vyplývají mj. jejich poměrně značné pravomoci jako 
samosprávných orgánů VŠ jak po linii legislativní a rozhodovací, tak kontrolní. Ve všech 
těchto směrech mají akademické senáty nezastupitelné místo, a proto bych se chtěl na úrovni 
AS MU i jako současný zástupce MU v Radě vysokých škol a v její ekonomické komisi 
podílet na eliminaci snah potlačit význam AS a zmenšit jejich pravomoci. 

Jsem přesvědčen, že z obou těchto pozic bych mohl v souladu s mandátem senátora 
prezentovat a prosazovat názory akademické obce fakulty na takové významné dokumenty 
jako je např. připravovaná novela zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, Bílá kniha 
terciárního vzdělávání a novela zákona č. 130/2002 Sb. o podpoře výzkumu a vývoje. Tyto 
dokumenty, spolu s již schválenou Reformou systému výzkumu, vývoje a inovací v ČR, jsou 
klíčové pro další rozvoj VŠ, zejména převážně výzkumných subjektů jakými je i naše 
přírodovědecká fakulta a promítnou se i do Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, 
výzkumné, vývojové  a další tvůrčí činnosti na MU i na PřF. Tato skutečnost by měla přispět 
k udržení, resp. posílení významné pozice MU jak v českém vysokoškolském systému, tak 
v mezinárodním kontextu. Právě připravovaná kategorizace VŠ pracovišť, spolu s větší 
diverzifikací finančních zdrojů, by mohla do značné míry znamenat zlepšení finanční situace 
na fakultě. Výrazně vědeckovýzkumné zaměření PřF v rámci ostatních fakult MU musí být 
více akceptováno. V této souvislosti se chci také zaměřit na rozsáhlejší a komplexnější 
podporu ze strany MU při přípravě a realizaci významných mezinárodních projektů, např. 
7. rámcového programu a strukturálních fondů EU (OP VaVpI, OP VpK, OP PI apod.). 
Nezbytná musí být i aktivita vedení MU při získávání dalších zdrojů na regionální úrovni.  

Vzhledem k tomu, že podle střednědobého výhledu rozpočtu vysokých škol (viz materiál MF 
z 21.2.2008) nelze v nejbližší budoucnosti očekávat financování VVŠ ani v takové reálné výši 
jako v tomto roce (deficit rozpočtu má do r. 2011 vzrůst až na 4,1 mld. Kč), bude nutné 
věnovat rozdělování finančního příspěvku na vzdělávací činnost a dotace na specifický 
výzkum na MU zvýšenou pozornost. Základní financování jednotlivých fakult musí vycházet 
z nových skutečností, mj. i z nové dislokace řady pracovišť a bude nutné se na univerzitní 
úrovni více zaměřit na větší transparentnost a efektivní a racionální vynakládání 
disponibilních prostředků. 

Jsem přesvědčen, že moje dosavadní zkušenosti z práce v samosprávných orgánech VŠ mi 
umožní účinně prosazovat a realizovat oprávněné fakultní zájmy v organizační, pedagogické i 
vědecko-výzkumné oblasti v univerzitním kontextu. 

Závěrem, v souladu s požadavky volebního a jednacího řádu AS PřF prohlašuji, že jsem 
členem obce akademických pracovníků PřF MU a nejsem členem akademické obce jiné 
fakulty nebo vysoké školy, nejsem členem statutárních orgánů právnických osob, nerealizuji 
vlastní podnikatelskou činnost a v pracovním poměru jsem pouze na Masarykově univerzitě. 
 



Mgr. Lenka Zají čková, Ph.D. (u čo 1414) 

1. Budu prosazovat významnější podporu přírodovědných oborů, které produkují 
značnou část výzkumného výkonu univerzity a zasluhují se tedy velkou měrou o často 
používanou definici univerzity jako „výzkumné“. 

2. Budu se zasazovat o výraznější komunikaci řídících pracovníků univerzity se členy 
akademické obce především z hlediska dlouhodobých plánů rozvoje univerzity a jejich 
výzkumných aktivit. 

3. Budu prosazovat zavedení spravedlivého a motivujícího systému odměňování, ve 
kterém bude průměrný plat na Přírodovědecké fakultě srovnatelný s průměrným 
platem pracovníků podobné kvalifikace na ostatních fakultách. 

4. Budu se snažit, aby pracovníci rektorátu cítili potřebu snižovat byrokratickou zátěž 
přenášenou na fakulty a její pracovníky a abychom společně hledali cesty ke 
zjednodušení zavedených postupů a nařízení. 

Nejsem členkou jiných akademických obcí než obce akademických pracovníků 
Přírodovědecké fakulty MU a MU. Nejsem členkou žádného statutárního nebo dozorčího 
orgánu žádné společnosti nebo nadace. Nerozvíjím vlastní podnikatelskou činnost. Nemám 
pracovní poměr k žádnému jinému zaměstnavateli než k MU. 
 
 
Prohlášení  Jiřího Schlaghamerského, Ph.D. 
 
Vážené kolegyně, vážení kolegové, 
 
po zralé úvaze jsem se rozhodl stáhnout svou kandidaturu do Akademického senátu MU. 
Důvod je ten, že mi bylo před několika dny vedoucím ústavu sděleno, že moji dosavadní 
pracovní smlouvu, která končí ke konci srpna t. r., bude možno prodloužit jenom o rok. 
V době, kdy jsem se rozhodl kandidaturu příjmout, jsme hovořili o prodloužení smlouvy o tři 
roky. Za daných okolností se může stát, že po uplynutí zhruba třetiny mandátu člena senátu 
přestanu být zaměstnancem fakulty. Považuji proto za zodpovědnější tuto funkci přenechat 
někomu se zajištěnější budoucností na fakultě, který funkci člena senátu bude moci vykonávat 
po celé funkční období. Vím samozřejmně již dlouho, že mou prioritou by měla být 
habilitace. Nastalá situace ukázala, že není s čím otálet. Tato skutečnost by mi zajisté bránila 
v tom, abych práci v senátu věnoval ten čas, který by si vaše důvěra zasluhovala.  
Je mi líto, že můj krok patrně vyvolá potřebu krátce po regulérních volbách uspořadát ještě 
volbu doplňkovou. Věřím však, že je to lepším řešením, než se nechat zvolit a vzápětí funkci 
složit. Doufám ve vaše pochopení. 
 
V Brně dne 10. června 2008 
 
      Dipl.-Biol. Jiří Schlaghamerský, Ph.D. 


